
Zápis z jednání Komise kulturní a společenské
Rady města Nového  Města na Moravě  

Přítomni: viz prezenční listina
Datum jednání: 17. 04. 2024
Garant RM: Mgr. Helena Šustrová
Hosté: (viz prezenční listina)

Předsedou navrhovaný program:
A) Zahájení
B) Požadavky RM/pověřeného člena RM
C) Návrh komise na vánoční výzdobu stromu u prodejny COOP Žďárská ulice
D) Padesátníci
E) Rok dědictví Jana Štursy – 2025
F) Vlastní iniciativní náměty z komise
G) Diskuze

Členové komise hlasovali o programu jednání:

PRO: 8  PROTI: 0   ZDRŽEL SE: 0   OMLUVEN: 1    NEHLASOVAL: 0      Schváleno

A) Zahájení

Předsedkyně komise přivítala všechny přítomné a zahájila jednání komise.
Seznámila přítomné s již proběhlým obřadem diamantové svatby, kterého se zúčastnila. Od
zapisovatelky p. Zmekové zjistila, že zatím není zájem o návštěvu jubilantů členy kulturní
komise a další termín vítání nebyl určen pro nedostatečný počet narozených dětí.

B) Požadavky RM/pověřeného člena RM nebyly žádné.

C) Návrh komise na vánoční výzdobu stromu u prodejny COOP na ulici Žďárská

Komise hlasovala o návrhu na vánoční výzdobu stromu u prodejny COOP Žďárská ulice. K
posouzení byly 3 varianty.

Usnesení: 

Komise se jednoznačně usnesla na variantě 3.

D) Padesátníci

Akce padesátníci se bude konat v sobotu 5. 10. 2024. Komise řešila organizační záležitosti.

Předsedkyně přednesla návrh, který vzešel z řady veřejnosti, na konání akce Šedesátníci.

E) Rok dědictví Jana Štursy

Rok 2025 bude rokem dědictví Jana Štursy. K dalším rokům se rozvinula diskuze. Dále jsou
tyto návrhy:

2026   Rok architektury, 60. výročí úmrtí Vincence Makovského nebo

           Rok „novoměstských NEJ“        

2027  Rok historie – např. 760. výročí názvu Bočkonov (od roku 1267), malíř krajinář Jambor

           – krajina v historii, zeleň, ekologická témata



2028   Rok zdraví – 90 let od položení základního kamene  Nemocnice Nové Město na 

          Moravě, výročí vzniku republiky

2029  Rok vzdělanosti – 60. výročí založení II. ZŠ, 150. výročí založení I. ZŠ a 135. výročí 

          založení Gymnázia V. Makovského

Mgr. Křesadlo dále uvedl, že nyní mají „Uličníci“ k dispozici  pouze jednu stránku v mě-
síčníku Novoměstsko, a toto považuje za nedostatečné.

Usnesení:

Komise žádá o navrácení dvojstrany v měsíčníku Novoměstsko pro „Uličníky“. 4x ročně by
byly tyto dvojstránky věnovány tematice daného roku.

F) Vlastní iniciativní náměty z komise

Zapisovatelka komise p. Zmeková seznámila členy s dotační výzvou Novoměstská kultura
2025 a s předpokládaným objemem finančních prostředků.

G) Diskuze

Členové dále diskutovali o nápadech k jednotlivým rokům. A také řešili květinovou výzdobu
na náměstí a stav zeleně na veřejných prostranstvích.

Usnesení:

Komise požaduje oživit centrum města výzdobou v podobě květinových pyramid. Pyramidy
mohou být pro zajímavost osázeny květinami v barvách města.

Členové komise hlasovali o dohodnutých závěrech:

PRO: 8  PROTI: 0   ZDRŽEL SE: 0   OMLUVEN: 1    NEHLASOVAL: 0      Schváleno

Na závěr byl určen termín příští schůze Komise kulturní a společenské, a to 30. 10. 2024
 v 15.30 hod.
 

Upozornění:
Výstupy  z  komise  jsou  jen  jedním z  podkladů  pro  rozhodování  rady  města  a  konečná
rozhodnutí rady města se tak mohu lišit.

Dne: 17.04.2024
Zapsal/a: Alena Zmeková, zapisovatelka komise
Schválil/a: Mgr. Renata Slámová v.r.




